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Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas särskilda uttalande. 

 

 

§ 137 
Sammanträdesdatum för idrottsnämnden 2014 
Dnr: 014-797-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Nämndens sammanträdesdatum för 2014 godkänns enligt redovisat förslag. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-02. 

Redovisat förslag till sammanträdesdatum utgår från stadsledningskontorets tidsplan för nämn-

dernas arbete med bokslut och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget, budgetunderlag 

samt verksamhetsplan. Förvaltningen har även sökt eftersträva samstämmighet med fastighets-

nämndens datum. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 138 
Stadens policy för Stockholms fritidsbåtliv 
Dnr: 424-361-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner för sin del förslag till policy för Stockholms fritids-

båtliv. 

 

2. Under förutsättning av kommunfullmäktiges godkännande av föreslagen policy 

godkänner nämnden de i enlighet med tjänsteutlåtandet föreslagna uppdragen för 

det fortsatta arbetet för ett fortsatt levande fritidsbåtliv. 

 

3. Förslag till policy överlämnas till kommunfullmäktige för slutligt godkännande. 
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Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-02. 

Saltsjön-Mälarens Båtförbund och Stockholms Seglarförbund har under senare år regelbundet 

blivit uppvaktade av båtklubbar som uttrycker oro över att deras avtal med staden har löpt ut 

eller kommer att göra det inom kort. De båda förbunden har därför uppvaktat såväl idrottsför-

valtningen som den politiska ledningen på att rådande situation är otillfredsställande och att 

åtgärder måste vidtas. Förbunden har förordat och tillsammans med idrottsförvaltningen under 

2005 startat arbetet med en revidering och uppdatering av Båtutredning -74. I juni 2006 kom 

arbetet att bli gemensamt med markkontoret, som såg svårigheter med att teckna alltför långsik-

tiga avtal för båtuppläggning i områden som kan behöva tas i anspråk för annat ändamål i en 

stad i stark tillväxt. Idrottsförvaltningen och exploateringskontoret har sedermera i samarbete 

med förbunden kommit att föreslå inriktningen på Stockholms fritidsbåtliv i ett nytt policydo-

kument. Policyn pekar ut den långsiktiga inriktningen för fritidsbåtlivet, ökad tillgänglighet, 

miljöarbete med mera. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden bifaller delvis förvaltningens förslag. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att i samråd med miljöförvaltningen och båtklubbarna ut-

reda miljökonsekvenser av småbåtshamnar, inklusive vilka åtgärder som ska vidtas för 

att förhindra spridning av giftiga båtbottenfärger och andra miljöskadliga ämnen. 

3. Förvaltningen får i uppdrag att i samarbete med klubbarna utreda om det finns intresse 

och möjlighet att utveckla arbetet med båtpooler. 

Nämnden anför därutöver följande: 

Det finns ett flertal allvarliga miljöproblem som orsakas av båtverksamheten i Stockholms 

stad. Bland annat är halterna av koppar, zink, bly, tributyltenn och andra giftiga ämnen kraf-

tigt förhöjda i närområdena kring flera av Stockholms båtuppläggningsplatser. Bytet från 

giftig färg till s.k. ytmjuk färg har inte visat större framgång då även dessa färger innehåller 

giftiga ämnen.  

 

Arbetet med att minska miljöpåverkan från båtklubbar har i Stockholm pågått under lång tid 

och miljöförvaltningen har varit involverad i miljöförbättrande projekt på Stockholms båt-

klubbar sedan 1990-talet. Trots detta visade miljöförvaltningens tillsynsrapport år 2012 att 

enbart en av 15 inspekterade båtklubbar klarar sig utan anmärkning. 

 

Problemen är så pass allvarliga att det inte räcker med att båtklubbar uppmuntras att på fri-

villig basis vidta åtgärder. Staden måste ställa krav på vilka produkter som ska fasas ut och 

att båtklubbarna vidtar åtgärder, bland annat utifrån vad som krävs för att bidra till att de 

nationella miljömålen ”en giftfri miljö”, ”levande sjöar och vattendrag” och ”hav i balans 

samt levande kust och skärgård” uppfylls. Om båtklubbarna inte förmår att själva vidta åt-

gärder bör staden vidta åtgärder, där höjda arrendeavgifter kan fungera som finansiering av 

åtgärderna.  
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Då arbetet med att förhindra utsläpp till vatten från båtklubbar har pågått under lång tid an-

ser vi att det är dags att tidssätta åtgärder för att förhindra ytterligare tillförsel av giftiga äm-

nen till vattennära mark och till vatten. Eftersom flera åtgärder som kan komma att behövas 

är relativt kostsamma har staden en viktig uppgift i att informera och samordna, exempelvis 

om flera båtklubbar vill gå ihop för att införskaffa en gemensam spolplatta. Vi anser också 

att staden i vissa fall kan komma att behöva skjuta till pengar för en fungerande infrastruk-

tur, speciellt för utrustning som kan användas av besökande båtar, till exempel anläggning 

för toalettavfall eller en centralt belägen båtbottentvätt. 

 

Det är viktigt att staden är ett föredöme och ställer hårda krav på sina egna anläggningar för 

att leva upp till de nationella miljömålen. Självklart är det positivt om båtklubbar vill gå län-

gre i sitt miljöarbete. Staden kan gärna uppmuntra till detta arbete genom ”miljödiplome-

ring” av båtklubbar. Staden bör även se över andra åtgärder som på olika sätt uppmuntrar 

och underlättar för båtklubbarna att bli mer miljövänliga.  

 

Bristen på platser för vinteruppläggning är ett kapacitetsproblem för småbåtslivet idag. För-

valtningen bör i samverkan med båtklubbarna tillsammans titta på om en del av lösningen på 

det problemet kan vara att utveckla arbetet med icke-vinstdrivande båtpooler. Med gemen-

samägda båtar ökas yteffektiviteten eftersom båtarna kan nyttjas av fler. Idag finns en båt-

pool i Stockholmsområdet. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Vi välkomnar förslaget till policy för stadens båtliv. Policyn har identifierat såväl övergri-

pande som mer detaljerade frågor och kommer sannolikt komma till stor nytta. I ärendet re-

soneras om längden på de avtal som ska tecknas med båtklubbarna och vi vill understryka 

behovet av långa kontrakt, 20 till 25 år, för att klubbarna ska kunna göra nödvändiga miljö-

investeringar.  

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas särskilda uttalande. 

 

 

§ 139 
Ansökan om föreningsbidrag 
Dnr: 404-501-2013, 404-277-2013, 404-919-2012, 404-267-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden beviljar Akropols fritidsklubb idrottsbonus enligt förvaltningens 

utlåtande. 

 


